
M e s t o      S a b i n o v 

Mestský úrad v Sabinove, Námestie slobody 57, 083 01  Sabinov 

 

 

 

 

Z á p i s n i c a 

 

zo zasadnutia komisie finančnej a správy majetku 

konanej dňa 16. septembra 2019 

 

Prítomní : Mgr. Daniela Lenková – predseda komisie 

                   Ing. Alžbeta Semanová – tajomník komisie 

                       Jozef Kropiľák – člen komisie 

                       Mgr. Ladislav Francan – člen komisie 

                       Ing. Ondrej Ungvarský – člen komisie 

                       Ing. Marek Hrabčák, PhD. – člen komisie 

                       Ing. Jaroslav Šoltýs – člen komisie 

                       Mgr. Marián Valkovič – člen komisie  

 

Prizvaní :      JUDr. Martin Judičák – prednosta MsÚ 

                     Ing. Ladislav Haluška – zástupca primátora                  

Neprítomní :  

Hostia :         

                      

Program:                                

                              1. Diskusia o možnosti zavedenia poplatku za rozvoj v meste Sabinov 

                              2. Návrh VZN č. o miestnych daniach a poplatku za KO – diskusia o prehodnotení  
                                  poplatku za komunálny odpad a o ostatných poplatkoch 

                              3. Návrh VZN č. o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta Sabinov  - diskusia  

                                  o tom, čo treba zmeniť       
                               

                                
Rokovanie komisie otvorila predsedníčka komisie, Mgr. Lenková, ktorá konštatovala, že zo siedmich 

členov komisie sú prítomní 7 a komisia je uznášania schopná. Následne prítomných oboznámila 
s programom rokovania, ktorý bol odhlasovaný bez iných pripomienok a doplnení.  

 

K bodu č. 1 : Diskusia o možnosti zavedenia poplatku za rozvoj v meste Sabinov 

Od 1.11.2016 je v účinnosti zákon č. 447/2015 Z. z. o miestnom poplatku za rozvoj a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov (ďalej len „zákon č. 447/2015 Z. z.“), ktorý bol novelizovaný zákonom 
č. 375/2016 Z.z., ktorý nadobudol účinnosť 31.12.2016.  

Ide o fakultatívny poplatok, to znamená o možnosť zaviesť na základne vlastného rozhodnutia obce. 

 Tento zákon splnomocňuje obce, aby mohli prijať VZN, ktorým na svojom území ustanovia miestny 

poplatok za rozvoj (ďalej len „poplatok“). Poplatok môže obec ustanoviť s účinnosťou a sadzbu vždy 
k 1. januáru kalendárneho roka (1.1.2020.....). Vo VZN môže ustanoviť iba to, na čo je zo zákona 

splnomocnená t. j. : 

 pre akú časť svojho územia poplatok ustanovuje napr. na území obce, v jej jednotlivej 

časti, alebo v jednotlivom katastrálnom území, 

 sadzbu poplatku.  



Sadzba poplatku za rozvoj je zákonom stanovená od 3 € do 35 € /m2 podlahovej plochy nadzemnej 

časti. 

Obec si sadzby poplatku môže ustanoviť rôzne, v členení podľa svojich jednotlivých katastrálnych 

území alebo jednotlivých častí obce. Zároveň môže stanoviť sadzby poplatku rôzne v členení podľa 

rôznych druhov stavieb podľa § 7 ods. 2 zákona. Musí však dodržať stanovenie sadzieb pre všetky 

druhy stavieb vymedzené zákonom. Sadzby poplatku môže obec na základe VZN ustanoviť alebo 

zmeniť iba k 1. januáru kalendárneho roka. 

Poplatok je príjmom rozpočtu obce. Výnos poplatku sa použije na úhradu kapitálových výdavkov 
súvisiacich so stavbami, konkrétne uvedenými v zákone napríklad na zariadenia starostlivosti o deti, 

sociálne bývania, školské zariadenia, zdravotnícke zariadenia, verejne prístupné parky a úpravy 
zelene, miestne komunikácie, parkovacie plochy a technickú infraštruktúru a na stavby slúžiace na 

poskytovanie sociálnych, športových a kultúrnych služieb,  vrátane nadobudnutia pozemku. 

Ing. Hrabčák – nesúhlasí so zavedením tohto poplatku v meste Sabinov, v Sabinove nie sú ľudia takí 

bonitný, aby si mohli dovoliť platiť ďalší poplatok. 

Ing. Ungvarský – tiež nesúhlasí so zavedením poplatku. 

p. Kropiľák – tento poplatok má svoje opodstatnenie, ľudia si najprv postavia domy a potom chcú od 

mesta cesty, chodníky, škôlky a pod. 

Mgr. Francan – tento príjem pre mesto by asi nebol v takom objeme, aby mesto za tieto peniaze niečo 

postavilo a zavedením takéhoto poplatku by sme zrejme odradili budúcich staviteľov od výstavby 

v Sabinove. 

JUDr. Judičák – vieme si prekryť územný plán s tým čo už je postavené a možno určiť územie, kde 

môže developer poskupovať pozemky a začať v budúcnosti investíciu. Mesto môže vo VZN určiť časť 

územia, ktorého sa bude týkať poplatok za rozvoj. 

 

Uznesenie :  

Komisia predložený materiál prerokovala a odporúča pripravovať ďalší materiál k možnosti 

zavedenia poplatku za rozvoj v meste Sabinov. 

 

Výsledok hlasovania : za              0 

                                 proti           7 

                                 zdržal sa     0 

Uznesenie nebolo schválené.  

 

K bodu č. 2 : Návrh VZN č. o miestnych daniach a poplatku za KO – diskusia 

o prehodnotení poplatku za komunálny odpad a ostatných poplatkoch 

 
Komisia finančná a správy majetku rozdiskutovala problematiku príjmov mesta z poplatku za 

komunálny odpad  a výdavkov mesta za vývoz a uloženie odpadu. Zároveň boli členovia komisie 
oboznámení s Prílohou č. 1 k nariadeniu vlády č. 330/2018 Z.z. , ktorým boli určené položky a sadzby 

za uloženie zmesového komunálneho odpadu a objemného odpadu na skládku odpadov. 
Mesto Sabinov za rok 2018 dosiahlo úroveň triedenia odpadov 26,30 %. V roku 2019 platí poplatok za  

uloženie odpadu vo výške 10,0 €/1t. Ale od roku 2020 bude poplatok za uloženie odpadu pri úrovni 

triedenia odpadov v intervale od 20 % do 30% vo výške 22,0 €/1t. Ak mesto nezvýši percento 
separácie odpadu bude to znamenať nárast vo výdavkovej časti rozpočtu cca o 40 000 €/rok. 

Ďalej boli členovia komisie oboznámení aj s už uskutočnenými krokmi mesta na zvýšenie separácie 
a aj s pripravovanými krokmi na zvýšenie separácie ( od 1.8.2019 boli zrušené biodvory, ktoré sa 

používali nie na biologicky rozložiteľný odpad ale na zmesový komunálny odpad, pripravované jesenné 

upratovanie bude kratšie ako po minulé roky a tiež sa pripravujú fotopasce, ktorými by sa monitorovali 
problematické lokality). 

 



Ing. Hrabčák – mesto by malo dať kompostéry aj k bytovým domom – aspoň tam, kde sú už 

uzamykateľné stojiská, tým by sa znížilo množstvo odpadu v zmesových kontajneroch – malo by sa to 

aspoň pilotne vyskúšať pri jednom bytovom dome. 
Ing. Ungvarský – mesto by malo určiť ambasádora na separáciu a určiť ľudí, ktorí budú kontrolovať 

kto triedi odpad – v uzamykateľných stojiskách. Netriedičov by bolo potrebné zverejniť a upozorniť 
a určite by po polroku, roku takýchto kontrol nastal pozitívnejší výsledok triedenia. 

Mgr. Lenková – Pri poplatku zohľadňovať kto separuje a kto neseparuje, ten kto netriedí by mal platiť 

vyšší poplatok za odpad. Zároveň by mesto malo dať viac kontajnerov na triedený odpad – aj na 
plasty, na papier, sklo a kovy. Tak isto dať kompostéry, alebo zberné nádoby na biodpad 

z domácnosti v bytových domoch.  
JUDr. Judičák – zvážiť podmienky separácie a ten kto ich spĺňa, by si mohol požiadať o množstvový 

zber, tak by sa mohli cez poplatky rozlišovať tí, ktorí triedia odpad a ktorí netriedia odpad. 
p. Kropiľák – neodporúča, aby boli pri jesennom a jarnom upratovaní veľkokapacitné kontajnery, je 

potrebné upriamiť ľudí, že odpad môžu vyvážať na zberný dvor a pre toho kto nemá možnosť vývozu, 

malo by mesto zriadiť cez VPS službu na zber a odvoz odpadu na zberný dvor. 
JUDr. JUdičák – ak bude výzva, mesto sa pokúsi cez výzvu získať finančné prostriedky na vybudovanie 

ešte jedného zberného dvora – napr. na Moyzesovej. 
 

Po diskusii sa komisia zhodla – nie jednohlasne na tom, že poplatok za komunálny odpad by sa mal 

zvýšiť o 5 € na osobu a rok. 
 

Mgr. Lenková – je potrebné pripraviť článok do novín, o tom prečo sa musí zvýšiť poplatok za odpad, 
tiež uviesť koľko je neplatičov, aké percento činia nedoplatky týcho občanov  v celkových nákladoch 

na odvoz a uskladnenie odpadu, kde na stránke mesta sú uvedení neplatiči a akou sumou každý rok 
mesto dotuje náklady na komunálny odpad. 

 

Uznesenie :  
Komisia predložený materiál prerokovala a navrhuje pripraviť do MsZ VZN o miestnych daniach 

a poplatku za KO, v ktorom bude poplatok za komunálny odpad určený vo výške 20,0 €/osobu a rok – 
samozrejme s prepočtom v zmysle zákona na osobu a deň. 

 

 

Výsledok hlasovania :  za              6 

                                proti           0 

                                zdržal sa     1 

Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu č. 3 : Návrh VZN č. o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta Sabinov         
 

Mgr. Lenková – je potrebné zmeniť VZN o poskytovaní dotácie z rozpočtu mesta a to hlavne z toho 
dôvodu, že v terajšom VZN nemáme určené jasné kritéria, podľa ktorých sa dotácie poskytujú.   

Všetkým členom komisie dala do pozornosti VZN mesta Prešov, ktoré by mohlo slúžiť ako vzor. Ak 

budú určené kritéria na rozdeľovanie dotácií, napr. počet členov, umiestnenie v celoštátnych 
súťažiach, dĺžka trvania podujatia, veková štruktúra účastníkov, úroveň podujatia, tradícia trvania 

podujatia a pod. kluby by už nemohli namietať, že kto a koľko finančných prostriedkov dostal. 
Zároveň by bolo treba zaviesť možnosť mimoriadnej dotácie, napr. za postup v súťaži na majstrovstvá  

Slovenska, Európy, sveta. 
p. Kropiľák – čítal si VZN mesta Prešov a komisia pre vzdelávanie, mládež, šport a kultúru by mala 

žiadosti z tohto roka podľa takýchto kritérií ako má Prešov obodovať a nasimulovať, aké sumy by vyšli 

pri rozdelení dotácií. 
Ing. Haluška – ak budú stanovené kritéria a komisia rozdelí dotácie, aby už poslanci nepresúvali medzi 

klubmi navrhované sumy. 
 

Záver :  

Predsedníčka komisie Mgr. Daniela Lenková poďakovala za aktívnu účasť a korektný priebeh 

rokovania.  



Zapisovateľ : Ing. Alžbeta Semanová 

 

                                                                                             Mgr. Daniela Lenková 

                                                                                                predseda komisie 


